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Dok se čekaju nove mere Verica Jovanović poručuje šta bi trebalo da imamo na umu svaki dan 

Direktorka Instituta Batut Verica Jovanović rekla je za RTS da je povećan prenos koronavirusau populaciji 

i da se to dešava svuda. Ističe da su mere koje su donete prošle nedelje uticale na smanjenje transmisije 

u populaciji, ali kaže da je individualna odgovornost od velikog značaja. Danas zaseda Krizni štab, a posle 

sednice ćemo znat koje mere će biti na snazi narednih dana. 

Verica Jovanović je, gostujući u Dnevniku RTS-a, poručila da je važno da svako poštuje mere o kojima se 

sve vreme govori, a to su nošenje maski, smanjenje kontakata i poštovanje distance. 

"To su mere koje sa svakim novim danom treba da imamo na umu, da bismo zaštitili seve, porodicu i 

okolinu", rekla je direktorka Batuta. 

Kako kaže, zaustavljanje prenosa predstavlja način da se uz vakcinaciju zaustavi širenje kovida u Srbiji. 

Danas zaseda Krizni štab, a Verica Jovanović je rekla da će biti razmotrene sve mogućnosti. 

"Sigurno da ćemo ići na primenu oštrijih individualnih mera koje svako od nas treba da primeni", rekla je 

Jovanovićeva. 

Na pitanje o pi-si-ar testovovima prilikom ulaska u Srbiju, mogućim zabranama okupljanja i merama 

kontrole, direktorka Instituta Batut je rekla da bi sve to trebalo razmotriti i da će se videti koje će odluke 

biti donete. 



 
 

"Ali ključna odluka je apelovanje na individualnu meru zaštite i korišćenje svih zaštitnih mera", rekla je 

Jovanovićeva. 

Apelovala je i na nastavak imunizacije i istakla da je zadatak zdravstvenog sistem i društva da pozovu sve 

da se vakcinišu što pre. 

Podseća da virus nije prisutan samo u Srbiji, već da se posledice dešavaju u celoms vetu. Kaže da su u 

bolnicama sve teži slučajevi i da mngi pacijenti zahtevaju pouintenzivnu i intenzivnu terapiju, što je 

veliko opterećenje i za zdravstvene radnike ali i za pacijente. 

 

 

Proces vakcinacije u Srbiji je imao dobar početak, stručnjaci upozoravaju da predstoji teži posao 

Vakcinacija u Srbiji je počela na dobrim osnovama i na samom početku su se javili oni koji su želeli da se 

vakcinišu, naveli su sagovornici emisije "Četvrtkom u 9" RTS-a. Ističu da predstoji teži posao i da je 

potrebno pristupiti onima koji žive u ruralnim područjima i objasniti građanima da sve informacije o 

vakcinaciji mogu da nađu kod svojih izabranih lekara. 

Direktor Instituta za javno zdravlje Vojvodine prof. dr Vladimir Petrović rekao je da su prema poslednjim 

podacima u Vojvodini zabeležena 943 slučaja zaraze, od čega je najviše registrovano u Novom Sadu. 

Istakao je da je tokom decembra beleženo i preko 2.000 slučajeva dnevno. 

"Mi epidemiološku situaciju u Vojvodini ocenjujemo kao vanrednu. Ona je takva na teritoriji 42 opštine, 

a svega u tri manje opštine je nepovoljna, a tendencija je da će se i tu pogoršati", naveo je Vladimir 

Petrović tokom gostovanja u emisiji Četvrtkom u 9 na RTS-u. 



 
 

Naveo je da je što je veći broj obolelih manja je mogućnost za ljude vakcinišu, pošto je akutna bolest 

opšta kontraindikacija za sve vakcine. 

"Ukoliko ti brojevi obolelih budu rasli, znači bilo kakva bolest u ovoj situaciji, osoba ne može da se 

vakciniše", naveo je Petrović i dodao da trenutni brojevi ne mogu dovesti do ugrožavanja procesa 

vakcinacije. 

Istakao je da su zadovoljni odzivom građana za vakcinaciju, ali i da sada počinje druga faza i da se polako 

dolazi do onih koji oklevaju i da smatra da će biti potrebna socijalna mobilizacija. 

"Bolnica u Batajnici popunjena"  

Direktor Centra za anesteziologiju Univerzitetskog kliničkog centra Srbije prof. dr Nebojša Lađević, koji je 

svakodnevno u kovid bolnici u Batajnici, rekao je da je ta bolnica popunjena i da se primi onoliko 

pacijenata koliko se otpusti u toku dana i da se tamo nalazi 900 pacijenata. 

"Ono što nas zabrinjava je procenat ljudi koji se nalazi na mehaničkoj ventilaciji, tako da ovih dana 

moraćemo da otvorimo još jednu jedinicu intenzivnog lečenja, petu po redu, sa novih 30 kreveta, tako 

da dolazimo do brojke od 130 kreveta za pacijente koji su kritično oboleli", rekao je Lađević. 

Istakao je da je evidentno da će neki od kliničko-bolničkih centara u Beogradu ponovo ući u kovid sistem, 

kao i da je odluka o tome "dopola već donesena", ali da on ne može da govori o tome dok se odluka ne 

donese zvanično. 

"Kada vakcinacija ide dobro, ona je sama sebi reklama"  

Međunarodni konsultant Unicefa za vakcinaciju dr Dragoslav Popović kazao je da je u Srbiji zabeležen 

dobar početak procesa vakcinacije i da su stvari od početka bile postavljene na dobroj osnovi. 

"Međutim, mi isto tako moramo da gledamo šta se događa, da gledamo dva koraka unapred. Mi smo 

dobrim delom vakcinisali one koji su se prvi javili, koji su bili najaktivniji, koji su sami prišli sistemu. Sada 

nam predstoji jedan malo teži posao, mi sad treba da uradimo mobilizaciju, da izlazimo u ruralne 

delove", kazao je Popović. 

Istakao je da misli da sistem treba da napravi korak ka ljudima u ruralnim područjima, pošto su troškovi 

vakcinisanja i odlaska u grad na vakcinaciju u tim mestima veći u odnosu na gradove. 

Popović je naglasio da ljudima nije lako da dođu do prave informacije i da svako ima pravo da ima neku 

dilemu o vakcini, a da je njihov posao, kao zdravstvenih stručnjaka, da im na te dileme odgovore i da 

privole što veći broj ljudi na vakcinaciju. 

"Kada vakcinacija ide dobro, ona je sama sebi reklama. Mi smo definitivno u ovoj fazi imali takvu 

situaciju. Veliki broj ljudi je video da se ljudi oko njih vakcinišu, da nemaju nikakav problem, da to ide 

nekim svojim redom i to je ono što je bilo dobro, što je pomaklo jedan broj ljudi da se prijavi ili da se 

odluči za vakcinu", kazao je Popović. 



 
 

"Odluka o primanju vakcine danas nije teška"  

Vladimir Petrović je rekao da misli da odluka o primanju vakcine danas nije teška pošto je tokom leta 

svako u Srbiji u familiji imao nekoga ko je oboleo, a da je posle zimskog talasa u svakoj familiji postoji 

neko ko je umro od posledica zaraze. 

"Samo po sebi to dovoljno govori o potrebi da se svi ostali vakcinišu, jer vakcinacija je jedina i 

najefikasnija mera zaštite u ovakvoj situaciji. Sve druge mere koje se primenjuju i razmatraju, uključujući 

i lokdaun, nemaju takav efekat kakav može da ima vakcinacija", kazao je Petrović. 

Naveo je da svaki pacijent može da veruje svom lekaru i da od njega potraži informacije u vezi sa 

vakcinama, ali i da lekari određuju koju vakcinu pacijent može da primi, u skladu sa zdravstvenim 

stanjem. 

Petrović je istakao da samo oni koji su imali težu kliničku sliku mogu da računaju na imunitet koji će 

trajati duže od godinu dana, dok bi svi oni koji kovid preležali sa blažim simptomima trebalo da se 

vakcinišu. 

 

 

Popović: Proizvodnja "sputnjika V" na Torlaku počinje do 20. maja 

Proizvodnja ruske vakcine ”sputnjik V” na Institutu Torlak počinje do 20. maja ove godine. Srbija će time 

postati prva zemlja na teritoriji Evrope gde će biti proizvedena ta vakcina, potvrđeno je na sastanku koji 

su u Moskvi održali ministar u Vladi Srbije i kopredsednik Međuvladinog komiteta za saradnju sa Rusijom 

Nenad Popović i ruski ministar industrije i trgovine Denis Manturov. 



 
 

Popović i Manturov su potvrdili Mapu puta koju su predložili stručnjaci ruskog Ministarstva industrije i 

trgovine, Ruskog fonda direktnih investicija, Instituta Gamaleja i farmaceutske kompanije "Generijum", 

saopštila je Kancelarija za saradnju s medijima Vlade Srbije. 

"Ova Mapa puta izrađena je na osnovu ruskog iskustva u uspostavljanju proizvodnje vakcine 'sputnjik V' 

u nekoliko fabrika na teritoriji Ruske Federacije. Planirano je da u prvom ciklusu proizvodnje na Institutu 

Torlak proizvedemo četiri miliona vakcina", rekao je Popović. 

Istakao je da je na sastanku predsednika Aleksandra Vučića i zamenika predsednika ruske vlade Jurija 

Borisova, koji je održan 15. februara u Beogradu, izdat nalog da se u roku od mesec dana pripremi Mapa 

puta za uspostavljanje proizvodnje ruske vakcine u Srbiji. 

"Uradili smo to i pre zadatog roka. Do kraja marta potpisaćemo Sporazum o transferu tehnologija sa 

ruskim partnerima. Do 16. aprila u našu zemlju trebalo bi da stignu manje količine supstance od koje će 

biti napravljene validacione serije vakcine u Institutu Torlak. Ove validacione serije, u roku od nekoliko 

dana, biće poslate nazad u Rusiju na analizu koju sprovodi renomirani Institut Gamaleja", objašnjava 

Popović. 

Prema njegovim rečima, ispitivanje pristiglih uzoraka u Institutu Gamaleja traje 21 dan. 

"Posle potvrde njihove ispravnosti, ruska strana započinje regularnu isporuku većih količina supstance 

koja se koristi za proizvodnju vakcina u Srbiji. Početak proizvodnje vakcine na Institutu Torlak planiran je 

do 20. maja", rekao je Popović. 

Navodi da "prva faza" proizvodnje ruske vakcine u Srbiji podrazumeva transport supstance, punjenje 

bočica u skladu sa najvišim tehnološkim standardima, pakovanje i distribuciju vakcina u Srbiji i regionu. 

"Nakon uspostavljanja prve faze proizvodnje, započinjemo izradu Studije izvodljivosti o proizvodnji u 

takozvanom 'punom ciklusu', koja podrazumeva proizvodnju supstance u Srbiji. To će zahtevati nabavku 

složene tehnološke opreme i proširenje proizvodnih kapaciteta Torlaka, ali verujemo da proizvodnja u 

punom ciklusu može da bude započeta do kraja ove godine", rekao je Popović. 

Popović je izrazio zahvalnost ruskim partnerima na pomoći u lokalizaciji proizvodnje "sputnjika V" u 

Srbiji. 

"Ovo je istorijski trenutak za Srbiju. Uz pomoć naše ruske braće obnavljamo srpski suverenitet u 

proizvodnji vakcina, u čemu je naša zemlja nekada bila jedan od lidera u Evropi", rekao je Popović. 

 

 

 



 
 

 

 

"SITUACIJA JE ALARMANTNA" Đerlek upozorava: Loš odziv za vakcinaciju u Novom Pazaru i Tutinu, 

raste broj zaraženih 

U Novom Pazaru do sada je vakcinisano samo 5,2 odsto stanovnika, a u Tutinu još manje 2,4 odsto, kaže 

državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek i dodaje da će u te dve lokalne samouprave građani 

od sutra moći da se vakcinišu bez zakazivanja preko eUprave. 

On je za Tanjug rekao da je epidemiološka situacija u Novom Pazaru i Tutinu "ozbiljna i alarmantna", da 

se svakodnevno povećava broj novozaraženjih virusom korona, da se građani ne pridržavaju 

epidemioloških mera (maska, distanca), da se može desiti da epidemija izmakne kontroli i da se ponovi 

scenario od prošle godine. 

Napominje da se do sada u Novom Pazaru, gde živi više od 120.000 stanovnika, vakcinisalo svega 5,2 

odsto stanovnika i da je to brojka kojom ne može biti niko zadovoljan. 

U Tutinu situacija je još teža, raste broj novozaraženih, a od oko 27.000 ljudi, koliko živi u toj opštini, 

svega 2,4 odsto je vakcinisano. 

- Vakcinacija je jedini način da se borimo protiv ove opake i smrtonosne bolesti. Država Srbija je uradila 

sve što je trebalo, nabavili smo opremu, obezbedili bolničke kapacitete, lekove, respiratore. Sada imamo 

i sve četiri vakcine koje su dostupne građanima Tutina i Pazara - rekao je državni sekretar. 

Đerlek očekuje veću pomoć lokalne samouprave, da se više razgovara sa građanima Novog Pazara i 

Tutina, objasni ljudima da se vakcinacijom spasavaju životi. 

Kako kaže tokom nedavne posete Novom Pazaru uverio se lično da se ne poštuju epidemiološke mere - 

maska, distanca, a da sa druge strane ljudi ne žele da se vakcinišu. 



 
 

- Apelujem na građane Novog Pazara i Tutina da se uozbilje i pokažu visoku svest i pomognu sebi. Mi 

nikoga ne možemo terati, niti hoće država da uvodi obaveznu vakcinaciju - naveo je on. 

Ističe da je epidemiološka situacija ozbiljna i alarmantna, da je u poslednjih sedam dana 352 građana 

Novog Pazara bilo PCR pozitivno, a da je sada u jednom danu registrovano 62 zaraženih. 

Očekuje, ukoliko se ništa ne preduzme, da se svaki dan povećava broj zaraženih. 

- Kopaonik je pun ljudi iz Evrope, gori sve od korone, a naši Novopazarci idu na Kopaonik na skijanje. Ne 

smemo dozvoliti da se ponovi scenario od prošle godine - kaže Đerlek. 

Ističe da je ministar zdravlja Zlatibor Lončar naložio da se u Novom Pazaru krene sa vakcinacijom bez 

prijavljivanja preko eUprave, da se otvori što više punktova i ljudima na terenu objasni značaj 

imunizacije. 

- Imamo odlične rezultate u Kruševcu i Sremskoj Mitrovici gde je počela vakcinacija bez prethodne 

prijave i zakazivanja. Pozivam sve građane Novog Pazara i Tutina da se jave na punktove, odaberu cepivo 

i vakcinišu se.Spasite svoje zdravlje ljudi, rekao je Đerlek. 

 

 

ALARMANTNO U UŽICU Gradonačelnica poziva na vakcinaciju: Broj obolelih raste, u bolnici sve više 

težih pacijenata 

Gradonačelnika Užica dr Jelena Raković Radivojević saopštila je danas da je u ovom gradu situacija sa 

korona virusom loša o ozbiljna i da se broj hospitalizovanih sa sve težim kliničkim slikama povećava. 

Doskorašnja direktorka Opšte bolnice Užice, koja je rukovođenje gradom preuzela posle prošlogodišnjih 

izbora, navela je da je u Užicu za dve poslednje nedelje korona potvrđena kod 712 lica. 



 
 

-Da broj novoobolelih raste, potvrđuje i podatak da smo 25. februara imali 47, a 10. marta 77 potvrđenih 

slučajeva infekcije kovidom 19, - rekla je dr Jelena Raković Radivojević. 

Pritom, Zavod za javno zdravlje Užice saopštio je danas da je u ovom gradu još 60 obolelih od korone. 

Broj pacijenata u bolnicama Zdravstvenog centra Užice se povećao na 380, od kojih je 19 na respiratoru. 

-O lošoj epidemiloškoj situaciji svedoče i podaci ZC Užice gde se beleži porasrt broja hospitalizovanih 

pacijenata. Na današnji dan u užičkoj bolnici hospitalizovano je 220 pacijenata, od tog broja 131 u kovid 

bolnici u Krčagovu, dok je njih 89 na odeljenjima Opšte bolnice Užice. Na intenzivnoj nezi je 21 pacijent, 

a 14 njih je na respiratorima ili drugim vrstama mehaničke potpore. Na odeljenju pedijatrije se nalazi 

sedmoro dece. Terapiju na nivou dnevne bolnice prima 26 pacijenata, - rekla je gradonačelnica Užica. 

Koliko je situacija ozbiljna, dodala je, govore i podaci iz Kovid ambulante Doma zdravlja Užice gde se 

proteklih dana beleži i do 300 pregleda, a sve je viš težih kliničkih slika koje zahtevaju bolničko lečenje. 

Ona je pozvala Užičane na maksimalnu odgovornost i apelovala na sve da se vakcinišu. 

Od početka imunizacija do danas na teritoriji Užica vakcinisano je 24.376 lica, od kojih je 8.598 

revakcinisano. 

 

 

Debata: Operacije u drugom planu, skrining malignih bolesti smanjen za 70 odsto 

Profesor Medicinskog fakulteta u Nišu Dušan Milisavljević izjavio je na onlajn debati "Dostupnost 

zdravstvene zaštite, prevencija i lečenje drugih bolesti u doba pandemije COVID-19" da su sve benigne 

operacije stavljene u drugi plan. Istraživačica Fondacije Centra za demokratiju Sarita Bradaš ukazala je da 

je skrining malignih bolesti manji za 70 do 90 odsto zbog pandemije, da je veoma smanjen skrining i za 

dijabetes i depresiju, a da je su pregledi za nezarazne hronične bolesti manje za 70 odsto. 



 
 

Milisavljević je naveo operacije iz svoje struke – otorinolaringologije, te naveo da su u drugi plan 

stavljene operacije polipa nosa, krajnika, srednjeg uha, da mnogi misle da to nije važno, ali da odlaganje 

takvih operacija ostavlja trag na zdravlje ljudi. 

Ukazao je i da hirurzi ne mogu da rade svoj posao bez anesteziologa, a da su anesteziolozi već godinu 

dana zatvoreni u kovid zonama. 

On je ukazao da su u svetu u prva tri meseca epidemije stopirane brojne zdravstvene usluge, ali da je već 

posle četiri meseca u regionu počelo ponovo da se radi sa onkološkim pacijentima, pa tako i u Srbiji. 

Istraživačica Fondacije Centra za demokratiju Sarita Bradaš ukazala je da je skrining malignih bolesti 

manji za 70 do 90 odsto zbog pandemije, da je veoma smanjen skrining i za dijabetes i depresiju, a da je 

su pregledi za nezarazne hronične bolesti manje za 70 odsto. 

Ona je dodala da je od 2010 do 2019. ukupan broj smanjen zaposlenih u zdravstvu smanjen za 10 odsto, 

a je manje oko 2.200 lekara i oko 1.144 medicinskih sestara. 

Vuković: Slika podeljena na crnu i belu 

Konsultant za zdravstvo Simo Vuković rekao je da je slika podeljena na crnu i belu, da je sa jedne strane 

priča da je zdravstveni sistem pukao u epidemiji, a sa druge strane postoji „ružičasti pogled“ na sistem 

koji je obojen neviđenim investicionim ciklusom, a da je istina verovatno negde između. 

Govoreći o zdravstvenoj zaštiti u Srbiji, Vuković je rekao da je prosečan životni vek u Srbiji pet godina 

kraći od prosečnog životnog veka u zemljama EU i da kada je reč o ishodu obolevanja od malignih 

bolesti, ljudi u zapadnoj Evropi imaju veće šanse da prežive nego u Srbiji. 

Ukazao je i da je Srbija u vrhu zemalja koje plaćaju privatno zdravstvo „iz svog džepa“, da je veliki broj 

građana primoran da plaća usluge ili lekove bez pokrivanja iz fonda za zdravstvneo osiguranje, a da se 

ulaže tek pet odsto javnih sredstava u zdravstvo. 

On je ukazao i na stanje medicinske opreme i rekao da je zlatno pravilo da 60 odsto opreme bude mlađe 

od pet godina, 30 osto da bude starosti od šest do 10 godina i 10 odsto da bude starija od 10 godina, dok 

je u Srbiji 30 odsto opreme (CT i skenera) starije od 10 godina. 

Vuković je istakao problem kampanje protiv vakcinacije, rekao da je Jugoslavija imala veliki uspeh u 

redovnoj imunizaciji, ali da se sada imunizacija dovodi u pitanje i da su u perspektivi mogući problemi 

zbog izbegavanja vakcinacije. 

 

 



 
 

 

 

Posle godinu dana pauze ponovo transplantacije u Urgentnom centru u Beogradu 

BEOGRAD - Posle godinu dana pauze, zbog epidemije virusa korona, urađene su tri transplantacija 

organa od jednog donora u Urgentnom centru i drugim klinikama Kliničkog centra Srbije. 

Šansu za novi život dobilo je troje ljudi, transplantirana je jetra, dva bubrega, a uzete su i obe rožnjače 

koje će biti iskorišćene. Što je najvažnije svi pacijenti se osećaju dobro i oporavak ide očekivanim tokom. 

Donor je bio mlad čovek koji je doživeo jak moždani udar i kliničku smrt. Porodica je dala saglasnost da 

se organi iskoriste za transplantacije i tako pomogne drugim bolesnicima kojima je to jedini lek. 

Načelnica anestezije u Urgentnom centru i član tima za transplantaciju prim. dr Nataša Petrović kaže za 

Tanjug da je jetru dobio muškarac koji se već deset godina leči od autoimune bolesti. 

"Reč je o mlađem pacijentu koji je u poslednjih nekoliko godina bio često u bolnici, jer mu se stanje 

pogoršalo. Već nekoliko godina čeka na transplantaciju. Nije mogao više biti tretiran na drugi način, već 

je jedini spas bila transplantacija. Ovo je za njega bilo spas u zadnji čas", priča Petrović. 

Bubrege su dobili muškarac i žena koji su već duže na dijalizi i na listi čekanja za transplantaciju. 

"Svi su dobro, svi se dobro oporavljaju. Prošlo je već deset dana od transplantacije. Nastavljamo i dalje 

sa ovom pričom, kada budemo imali potencijalnog donor ulazimo ponovo u proceduru", kaže Petrović. 

Napominje da je program transplantacije bio zaustavljen zbog korone duže od godinu dana, da su 

poslednju transplantaciju imali u januaru prošle godine. 



 
 

Naša sagovornica kaže da su tokom epidemije uspeli da obezbede dobru kontrolu za oko 60 pacijenata 

kojima je do sada transplantirana jetra. 

"Našli smo sistem kako bezbedno im se uzme krv, kako da se onlajn sa njima komunicira, da im se 

koriguje terapija, što je veoma važno", navela je ona. 

 

 

"OZBILJNA SITUACIJA U NIŠU" - Doktor Jerkan: Imamo dosta dece na pedijatriji 

PO broju novozaraženih korona virusom Niš je u sredu bio drugi u zemlji. 

Niš je juče obeležio godinu dana od prvog akrivnog slučaja korona virusa, veoma je ozbiljna  situacija od 

druge polovine februara, u proseku bude i do 300 novozaraženih. 

Rad kovid ambulnate vodi Dom zdravlja. Direktor Doma zdravlja u Nišu Milorad Jerkan kaže da smo na 

kraju trećeg talasa, zadnja tri dana je preko 2.000 ukupno pacijenata u kovid ambulantama. 

Dosta osoba je i na pedijatriji. Dr Jerkan kaže da je juče bilo 120 pregleda, 71 prvi pregled, 30 pozitivno, 

što ukazuje da se i među školskom populacijom javlja kovid 19, ali su to blagi oblici, nemamo uput 

prema KC Niš. 

Generalno je povećan broj prvih pregleda poslednjih dana. Ukazuje da je to najveći broj od kako je 

počela pandemija i kreće se između od 500 i 580 pregleda, što jasno ukazuje da je od 22. februara naglo 

krenulo povećanje, zbog neozbiljnosti koja je se manifestovala u Nišu. 



 
 

-Sva populacija i školska i studentska je to donela, nekoliko dana imaćemo ovako veliki broj pa očekujem 

da se stabilizuje. Jedini lek je vakcina, preko 90.000 vakcina samo dali, očekujemo da do sredine aprila 

damo preko 120.000 vakcina građanima a i onda će plato biti stabilan - rekao je Jerkan. 

- Juče smo obišli 180 pacijenata u seoskom području, to je 50 kilometara u okolini Niša, svi rado primaju 

vakcinu i mislim da ćemo uspeti da pobedimo ovu neman - zaključio je dr Jerkan. 

 


